
 
Zápis z jednání Ekonomické komise Akademického senátu Přírodovědecké fakulty Univerzity 
Palackého v Olomouci ze dne 2. dubna 2024 
 
Přítomni: doc. RNDr. Petr Bednář, Ph.D., doc. Mgr. Michal Botur, Ph.D., doc. Mgr. Petr Dvořák, Ph.D., 

RNDr. Miloš Fňukal, Ph.D., Mgr. René Jirmus, Bc. Daniel Staník  
Omluveni: RNDr. Jan Brus, Ph.D.   
Hosté: doc. RNDr. Martin Kubala, Ph.D., Ing. Lenka Káňová  
 
Jednání Ekonomické komise Akademického senátu Přírodovědecké fakulty UP v Olomouci proběhlo 
v úterý 2. dubna 2024 od 14:00 do 15:00 hodin v malé zasedací místnosti děkanátu PřF UP v budově 
na tř. 17. listopadu 12, Olomouc (6. podlaží). 
 
Program: 

1. Projednání Výroční zprávy o hospodaření Přírodovědecké fakulty Univerzity Palackého za rok 
2023 

2. Různé 
 
K projednávanému bodu 1 byly k dispozici následující dokumenty: 
Hospodaření fakulty_2023.docx; Příloha 1 - Rozvaha.xlsx; Příloha 2 - Hospodářský výsledek.xlsx; Příloha 
3 - Stipendia.xlsx 
 
V úvodu jednání přivítal předseda EK přítomné členy EK a hosty. Přítomno bylo po celou dobu jednání 
6 ze 7 členů EK, komise byla usnášeníschopná. Předseda EK zrekapituloval navržený program jednání 
EK, k navrženému programu nezazněly žádné připomínky. 

 
1. Projednání Výroční zprávy o hospodaření Přírodovědecké fakulty Univerzity Palackého za rok 

2023 
V souladu s čl. 10 Statutu PřF senát schvaluje Výroční zprávu o hospodaření PřF UP za rok 2023. Zprávu 
před zasedáním AS PřF UP projednává na svém zasedání Ekonomická komise. Předseda EK požádal o 
úvodní slovo pana děkana, který komentoval strukturu příspěvků a dotací, analýzu výnosů a nákladů, 
vývoj a konečný stav fondů a majetku a výši pohledávek.  
Předseda EK následně otevřel diskusi. V diskusi zazněly tyto body. U krátkodobého majetku a 
pohledávek dochází k poklesu o 48,73%, v absolutní částce 177 mil Kč. Čím je tento pokles způsoben? 
Jde o dohadné položky, které vznikají z důvodu ukončení víceletých projektů. 
Dochází k významnějšímu poklesu některých grantových zdrojů (ve zprávě je patrný pokles zdrojů z OP 
a TAČR).  
Čím je způsoben záporný výsledek ve zdroji 18 (Příloha 2 - Hospodářský výsledek.xlsx)? Jde o čerpání 
nákladů v rámci výuky v Erbílu, které nebyly proplaceny v roce 2023. K úhradě však již došlo v letošním 
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roce. Přetrvávajícím problémem jsou nevypořádané pohledávky PřF vzniklé v souvislosti se vznikem a 
činností VŠÚ CATRIN. EK konstatovala, že Výroční zpráva je připravena zodpovědně a v dostatečném 
rozsahu popisuje hospodaření PřF za rok 2023. Byla navržena a hlasována dvě usnesení: 
  

 EK AS PřF doporučuje Akademickému senátu PřF UP schválit Výroční zprávu o hospodaření 
Přírodovědecké fakulty Univerzity Palackého za rok 2023. 

 
Výsledek hlasování: pro:  6         proti:   0            zdržel se:   0 

 
 EK AS PřF upozorňuje AS PřF UP na článek 5. Výroční zprávy o hospodaření PřF UP za rok 2023, 

kde jsou uvedeny nevypořádané pohledávky spojené s  užíváním majetku PřF vysokoškolským 
ústavem CATRIN. 

 
Výsledek hlasování: pro:  6         proti:   0            zdržel se:   0 

 
Obě navržená usnesení byla přijata. 
 
2. Různé 
V rámci bodu Různé byla diskutována příprava návrhu majetkového a finančního vypořádání mezi PřF 
a CATRIN ze strany PřF, o který fakultu požádal pan rektor. Návrh vypořádání je připravován jako 
kompromisní, maximálně implementující Analýzu dr. Horáčka a dr. Prášila a vycházející z návrhu 
komise AS PřF („Fiuráškovy komise“). EK konstatovala, že návrh je ve vysokém stupni rozpracovanosti. 
Pan děkan uvedl, že jednal s vedoucími dotčených kateder a projednávání jednotlivých parametrů 
s dotčenými pracovišti PřF je vedeno v kontextu jejich současných potřeb a závazků s ohledem na 
výuku a výzkum. Diskutováno bylo i stanovisko CATRIN k návrhu rektora na vypořádání mezi PřF a 
CATRIN, který byl AS UP odmítnut. V diskusi zaznělo, že stanovisko vychází z tzv. „status quo“, který 
však znamená stav neoprávněného užívání majetku svěřeného do správy a užívání Přírodovědecké 
fakulty UP, centra PřF (RCPTM a CRH) byla zřízena vůlí a personálním i majetkovým vkladem pracovišť 
PřF za účelem jejich rozvoje v oblasti vzdělávání a výzkumu a současný stav vede spíše k opaku. 
Připomínky uvedené ve stanovisku lze v kontextu těchto základních fakt hodnotit jako neopodstatněné 
a prezentované návrhy jako poškozující PřF - ještě nad rámec současného nevyhovujícího stavu.  
Bod Různé byl uzavřen bez usnesení.  

 
Přehled přijatých usnesení EK AS PřF UP: 
 

 EK AS PřF doporučuje Akademickému senátu PřF UP schválit Výroční zprávu o hospodaření 
Přírodovědecké fakulty Univerzity Palackého za rok 2023. 
 

 EK AS PřF upozorňuje AS PřF UP na článek 5 Výroční zprávy o hospodaření PřF UP za rok 2023, 
kde jsou uvedeny nevypořádané pohledávky s užíváním majetku PřF vysokoškolským ústavem 
CATRIN. 
  

V Olomouci dne 3. dubna 2024                                                      doc. RNDr. Petr Bednář, Ph.D. 
                                                                                                                  předseda EK AS PřF UP 
 


